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پيامبروزیرميليارديهمنداشت
رئيس جمهور   در همايش تبليغاتي حقوق شهروندي گفت: 
»والله پيامبر شنود نداشت«. فرداي آن همه رسانه هاي همسو 
ضمن برجسته كردن آن، دهها مقاله و يادداشت و تحليل در 

مذمت شنود نوشتند. 
دكتر عبدالله گنجی در كانال تلگرامی خود نوش��ت: از جمله 
هنر هاي دكتر روحاني اين است كه به جاي عوام، قدرت و عرضه 
سركار گذاشتن نخبگان، روشنفكران و خواص را هم دارد. ضمن 

اينكه چنين اظهارنظرهايي خود ايشان را هم گرفتار مي كند 
اولين س��ؤالي كه به ذهن مخاطب مي رسد اينكه چه كسي 
ش��نود مي گذارد. پاسخ اين است كه سيس��تم هاي امنيتي. 
اين س��ؤال طرح مي ش��ود كه: مگر بزرگ ترين تش��كيلات 
امنيتي كشور ذيل نظر رئيس جمهور نيست، چرا در سلسله 
مراتب مسئله را حل نمي كند و ترجيح مي دهد از كف و سوت 
لذت ببرد. دوم اينكه پيامبر خيلي چيزه��اي ديگري را هم 
نداشت خب شما هم نداشته باشيد چرا بر خلاف پيامبر عمل 
مي فرمايي��د.  براي مثال، پيامبر در محل كارش -مس��جد- 
اس��تخر ش��ناي آنچناني نداش��ت. پيامبر وزراي ميلياردي 
نداشت. پيامبر وزرايش را از دانش آموختگان مكتب خودش 
انتخاب مي كرد نه دانش��گاه هاي امريكا و اروپا)روم و ايران(. 
پيامبر زندگي فراتر از مردم نداشت. پيامبر هيچ موقع منتظر 
كمك و لطف بيگانگان براي اداره جامعه اسلامي نبود. پيامبر 
به دعوت و صدور انقلاب خود باور داشت. پيامبر قبل از اقتصاد 
به فكر اصلاح بنيان هاي فرهنگي جامع��ه خويش بود... چرا 

شعري را بگوييم كه در قافيه اش گرفتار شويم؟!

روحان��ينميتواندمرجعتش��خيص 
پایبنديبهپيمانشباشد

رئيس جمهور در سخنراني اخير خود گفته كه من به پيمان 
خود وفادارم، مردم هم وفادار باش��ند. اين س��خنان حسن 
روحاني دست مايه الياس حضرتي براي نوشتن يادداشتي 
در روزنامه اعتماد شده اس��ت. او با تيتر »مرجع تشخيص 
پيمان ش��كني كيس��ت؟« مي نويس��د: »اين روزها عده اي 
معتقدند كه آقاي رئيس جمهور مطابق آنچه متعهد شده و 
پيمان بسته عمل نكرده است. از طرف ديگر آقاي روحاني 
نيز در سخنراني اخير خود مدعي شده است كه من به پيمانم 
وفادارم، مردم هم باش��ند. پرسش مهم اين است كه مرجع 
تشخيص ملتزم بودن به پيمان ها و تعهدات انتخاباتي آقاي 
رئيس جمهور كيست؟ آيا خود ايش��ان مي تواند مرجع آن 
باشد و س��پس از مردم بخواهد كه ش��ما هم به پيمان خود 
وفادار باشيد؟... برداشت ما اين است كه با اين دست فرمان 
نمي توان ادامه داد. همين كه آقاي رئيس جمهور خودشان 
را مرجع تش��خيص پايبندي به پيمان اعلام كرده اس��ت، 
نش��انه اي از مشكل اس��ت. بنابراين ضمن حمايت از دولت 
و آقاي روحاني معتقديم كه بايد به انتقادات بيش��تر توجه 
كرد. منظورمان فقط شنيدن آنها نيست، پاسخ دادن و اجرا 

كردن آنها نيز هست.«
در واقع حسن روحاني با اعلام خودش به عنوان مرجع تشخيص 
پيمان شكني اش، به همه انتقادات بي اعتنايي كرده؛ يعني من 
كه در كلام پايبندم، ديگر چه فرقي مي كند ديگران در مورد 

عملكرد من چه نظري دارند!

بدوندیدنفيلم 
ازاكرانشحمایتميكنم!

پروانه سلحش��وري، نماينده مردم تهران باز ه��م با اظهار 
نظري خودش را س��وژه ش��بكه هاي اجتماعي ك��رد. او در 
مورد فيلم جنجالي »  عصباني نيس��تم«، مي نويسد: »من 
فيلم »عصباني نيس��تم« را ندي��ده ام، اما به وزارت ارش��اد 
دولت جمهوري اسلامي ايران ايمان دارم. وزير را فرد بسيار 
متديني مي دانم و با اين اعتماد و بدون ديدن فيلم، از اكران 

فيلم حمايت مي كنم!«
با اين حساب، به هيچ كدام از مسئولين جمهوري اسلامي 
انتقادي وارد نيست و ماجرا زماني قابل تأسف تر مي شود كه 
بينديشيم اين نماينده از كساني است كه به عنوان نماينده 
مجلس بايد ناظر بر عملكرد وزرا باشد و اگر براي هر وزيري 
چنين اس��تدلالي را براي درس��تي عملكردش به كار برد، 

تكليف ابزار نظارتي مجلس معلوم است!
پيش از اين هم آب��ان 95 و در جلس��ه رأي اعتماد به وزير 
پيش��نهادي براي وزارت ورزش و جوانان اس��تدلال پروانه 
سلحش��وري ب��راي رأي دادن به س��لطاني فر ت��ا مدت ها 
تبديل ب��ه طنز در ش��بكه هاي اجتماعي و حت��ي اعتراض 
هم جناحي هايش نيز شد. او در موافقت با وزير پيشنهادي 
وزارت ورزش و جوانان، گفته بود كه »يكي از دوستان بنده 
به من گفت به خاطر خدمات آقاي سلطاني فر در استانداري 
گيلان نذر كرده ام به هر زيارتي ك��ه مي روم دو ركعت نماز 
براي ايش��ان بخوانم، آيا اين براي ش��ما)نمايندگان( كافي 

نيست؟!«

سياست هويج و چماق در پسا برجام
تمام همت روحاني و يارانش در چهار سال دولت يازدهم به اثبات اين 
مدعا گذشت كه با بستن مس��تقيم با كدخدا )شيطان بزرگ و شرور( 
مي توان تمام »تحريم ها را لغو كرد«، »همه مشكلات اقتصادي كشور را 
حل كرد«، »رونق را به بازار توليد و اشتغال باز گرداند« و »چرخ اقتصاد 
نيز همچون چرخ سانتريفيوژها بچرخد«. اما حاصل اين تلاش نافرجام  
توافقي ش��د به نام برجام كه در آن براي ايران: »عم��ده فعاليت هاي 
هسته اي ايران به حالت تعليق درآمده«، »ايران به صورت اختياري به 
پروتكل الحاقي و بازرسي هاي مضاعف و غيرمتعارف تن داده«، »چرخ 
اقتصادي هم نچرخيده و بر مش��كلات اقتصادي كشور افزوده شده«، 
»مش��كلات مبادلات مالي و پولي با بانك هاي جهان رفع نشده«، »بر 
ش��دت و حجم كمي و كيفي تحريم ها افزوده ش��ده« و... و طرف هاي 
غربي به رهبري امريكا علاوه بر اينكه به تعهدات خود عمل نكرده اند و به 
مديريت پول هاي آزاد شده ايران به نفع اقتصاد و چرخه توليد و اشتغال 

خودشان پرداخته اند هم اينك فاز دوم برجام را عملياتي كرده اند. 
يك سال پيش روزنامه سوئيسي » نويه زوريخه سايتونگ« در مطلبي 
نوش��ت: توافق اتمي ايران با غرب در برابر دوران نامشخص و مبهمي 
قرار دارد. تهران و واش��نگتن درك متفاوتي از اين توافق دارند و روي 
كار آمدن دونالد ترامپ ب��ه عنوان رئيس جمه��ور امريكا هم علامت 
س��وال هاي ديگري را با خود به همراه خواهد آورد. تقريباً حدود يك 
سال )دي ماه 95( از اجراي رسمي توافق هسته اي ايران با غرب كه در 
آن تهران موظف به اعمال محدوديت هايي در برنامه اتمي خود شده و 
غرب نيز موظف به لغو تحريم ها عليه تهران شد مي گذرد، اما آينده اين 
توافق نامعلوم است. به رغم تصور غلط برخي از سياسيون در ايران كه 
ترامپ را ديوانه و اروپايي ها را عاقل و خط آنان را از امريكا جدا دانسته و 
به دنبال تعامل برجامي با اروپا و اعمال تفرقه بين اروپا و امريكا و اروپايي 
كردن برجام هستند، از سه ماه پيش كه ترامپ در نطق خود عملًا برجام 
را پاره كرد تا همين امروز، تروئيكاي اروپايي برجام متشكل از انگليس، 
آلمان و فرانسه كاملًا همسو و هماهنگ با امريكا عمل كرده و فاز دوم 
برجام را كليد زده اند.   در واقع فاز دوم برج��ام از نگاه غربي ها »امريكا 
و اروپا« مبتني بر اعمال سياس��ت »هويج و چماق« تحت »استراتژي 
قورباغه آب پز« با دو هدف مهم از زمان عملياتي شدن توافقنامه برجام 

در دي ماه ۱۳9۴ آغاز شده است: 
۱ - غيرت زدايي ملي و ايجاد شكاف بين آحاد مردم و دوگانه »موافق/
مخالف« با تعامل )بخوانيد ذلت پذيري( ب��ا امريكا و قبول حاكميت و 

خواسته هاي غرب. 
۲ - به موازات ايجاد انش��قاق در بدنه مردم و موافق سازي با وادادگي 
ملي، اخذ امتيازات بيشتر در ساير حوزه ها نظير »موشكي«، »حقوق 
بش��ر«، »عدم حمايت از محور مقاومت«، »به رسميت شناختن رژيم 

كودك كش و جنايتكار صهيونيستي« و... 
غربي ها در اعمال »ديپلماس��ي اطاله مذاكرات« تبح��ر زيادي دارند. 
مذاكرات فلسطينيان با رژيم صهيونيستي نمونه بارز آن است كه ساليان 
درازي اس��ت كه تحت عنوان قرارداد كمپ ديويد ادامه داشته و هيچ 
سرانجامي جز عقب نشيني مرحله اي فلسطينيان از خواسته هاي به حق 

خود در ادامه مذاكرات كمپ ديويد متصور نيست. 
تصور و نگاه غربي ها از برجام اين اس��ت كه با دادن هويج و شكلات هاي 
موقتي و اميدوارسازي ايران به نتيجه برجام، دولتمردان ايران را پاي ميز 
مذاكره و استمرار مذاكرات نگه داشته و به تدريج جمهوري اسلامي را وادار 
به عقب نشيني هاي مرحله اي در باره ساير موضوعات مورد علاقه  طرف 
غربي نمايند. تصور غرب از برجام، دقيقاً منطبق بر كمپ ديويدي كردن آن 
و اطاله مذاكرات و امتيازگيري بيشتر است، به گونه اي كه چهار سال دوم 
دولت آقاي روحاني نيز به اثبات بي تعهدي امريكا نسبت به برجام بگذرد 
و به اين ترتيب دومين خس��ارت محض و تقريباً هيچ در سفره برجامي 
ايران قرار گيرد. هم اينك ۱۰ دور مذاكرات ايران با غرب در باره بي تعهدي 
امريكايي ها در دو سال گذشته نه تنها هيچ دستاورد ملموس و قابل اعتنايي 
براي ايران در پي نداشته بلكه بي ترديد سياست كمپ ديويدي شدن برجام 
را تقويت نموده است. پروفسور هاينس گرتنر، رئيس مؤسسه سياست 
بين الملل اتريش در اسفند ماه سال 95 در مصاحبه با خبرگزاري تسنيم 
در پاسخ به اين پرسش كه به نظر شما اروپا چگونه بايد با ترامپ برخورد 
كند، گفت: كشورهاي اروپايي با اين شرايط كنار خواهند آمد. آنها اطمينان 
داده اند كه در هر صورت هزينه بيشتري در زمينه دفاعي خواهند كرد و در 

كنار امريكا خواهند ماند. 
علاوه بر رسانه ها و مراكز سياسي غرب، دولتمردان غربي )فرانسه، انگليس 
و آلمان( نيز بر اين حقيقت مسلم تصريح كرده اند كه چنانچه امريكا اجراي 
تعهدات خود در برجام را موكول به تغيير در برنامه موشكي ايران كند، به 

دليل منافع خود با امريكا قطعاً در كنار امريكا خواهند ماند. 
نتيجه اينكه گذش��ت زمان بي حاصل بودن مذاكره ب��ا غرب براي لغو 
تحريم ها و قل��دري و بدعهدي غربي ها را به اثبات رس��انده  و با جرئت 
مي  توان گفت دل بستن به غرب و ادامه مذاكرات، بازي در ميدان مورد 
علاقه آنان بوده و سرانجامي جز كمپ ديويدي شدن و اطاله مذاكرات 
و عقب نشيني تدريجي ايران از مواضع انقلابي خود در ادامه مذاكرات 
متصور نيست، انتظار مردم و نظام از  مسئولان و دولتمردان اين است 
كه با درك حيله گري و بدعهدي غرب و بي نتيجه بودن مذاكرات، رفتار 
خود با غرب را بر اس��اس الگوي انقلابي حضرت امام خميني سلام الله 
عليه تنظيم نموده و با تكيه به توان ملي و ظرفيت هاي داخلي در مسير 

اجرايي نمودن اقتصاد مقاومتي با الگوي جهادي گام بردارند. 

فرمانده منطقه پنجم نيروي دريايي سپاه: 
مردم ياري در مناطق مرزي 
از برنامه هاي اصلي سپاه است

فرمان�ده منطق�ه پنج�م ني�روي درياي�ي س�پاه گف�ت: در 
اين چند س�ال اخي�ر يك�ي از موضوعات مهم س�پاه  پاس�داران 
بح�ث مردم ي�اري ومحروميت زداي�ي در مناط�ق مرزي اس�ت 
و ارائ�ه خدم�ات پزش�كي و درماني به م�ردم مرزنش�ين جنوب 
كش�ور از جمل�ه خدم�ات اي�ن ني�رو در همي�ن راس�تا اس�ت. 
س��ردار علي عظمايي در گفت وگو ب��ا فارس در بندرلنگه با اش��اره به 
افتتاح بيمارستان صحرايي نيروي دريايي سپاه در بندرديوان، اظهار 
كرد: در اين چند س��ال اخير يكي از موضوعات مهم س��پاه پاسداران 
بحث مردم ي��اري و محروميت زداي��ي در مناطق مرزي اس��ت و ارائه 
خدمات پزش��كي و درماني به مردم مرزنش��ين جنوب كشور از جمله 
خدمات اين نيرو در همين راستا است. وي افزود: اكنون شاهد برپايي 
چهارمين بيمارستان صحرايي طي اين چند سال اخير در اين منطقه 
هستيم و در سال هاي گذش��ته نيز اين بيمارستان در دهستان گزير، 
بندرمغوئيه و بندرشناس شهرس��تان بندرلنگه برپا شده بود. فرمانده 
منطقه پنجم نيروي دريايي س��پاه اضافه كرد: اين بيمارستان مجهز 
براي خدمات رس��اني ب��ه مردم مرزنش��ين به صورت ويزيت و س��اير 
خدمات درمان��ي رايگان برپا ش��ده و داراي اتاق عمل، س��ونوگرافي و 
ارتوپدي نيز است و پزشك متخصص دندانپزشكي، قلب و عروق، زنان و 
زايمان در اين بيمارستان براي ويزيت بيماران از ساير نقاط شهرستان 
حضور دارند. عظمايي با اش��اره به تأكيدات ام��ام راحل و مقام معظم 
رهبري در خصوص خدمات رساني به مردم مناطق محروم، تصريح كرد: 
هدف اصلي ما حفظ وحدت و خدمات رس��اني براي همه آحاد جامعه 
است و امروز هم همكاران ما در بهداري نيروي دريايي سپاه نيز در حال 

ارائه خدمت پزشكي به اهالي اهل سنت اين منطقه هستند. 

سخنران پيش از خطبه هاي نماز جمعه تهران: 

امروز سرنوشت فلسطين دست دولت هاي سازشكار نيست

ام�روز منطقه ما و فلس�طين ي�ك منطقه بي 
دفاع نيست و سرنوشت فلسطين در دستان 
دولت هاي سازش�كار نيس�ت، بلكه نيروهاي 
مقاومت در كنار س�رزمين هاي اش�غالي قرار 
دارن�د و مي دانند ك�ه اين جبه�ه مقاومت به 
تازگي از موض�وع يك مبارزه تروريس�تي با 
سربلندي خارج ش�ده ، براي درگيري با رژيم 
صهيونيستي بسيار مشتاق تر از داعش هستند. 
به گزارش ايرنا، سعدالله زارعي كارشناس مسائل 
منطقه،  درباره موضوع فلسطين و انتقال پايتخت به 
قدس شريف توسط امريكا افزود: پيروزي هاي اخير 
در منطقه امريكايي ها را به وحشت انداخته و فكر 
مي كنند كه بايد هرچه زودتر با سيطره بر مهم ترين 
موضوع جهان اسلام، يأس و ناميدي و شكست را بر 
مسلمانان تحميل كنند. وي با بيان اين مطلب كه 
امروز توطئه امريكايي ها ذيل قدس مطرح مي شود 
تنها مربوط به فلسطين نيس��ت، ادامه داد: انتقال 
پايتخت به قدس شريف بخش��ي از توطئه بزرگي 
است كه امريكا و عوامل آنها براي سيطره بر جهان 

اسلام طراحي كرده اند. 
    خواب شيطاني امريكا تعبير نخواهد شد

اين كارشناس مسائل سياسي بيان داشت: البته در 
جهان اسلام جبهه مقاومت وجود دارد و همانطوري 
كه اين گروه توانست توطئه هاي امريكا و عوامل آنها، 
به خصوص توطئه تكفيري صهيونيستي داعش را به 
هم بزند، اين ظرفيت را دارد كه بتواند ديگر توطئه ها 
را نيز خنثي كند و به كناري گذارد. وي با بيان اينكه 
بايد تعصب به موضوع فلسطين در كشور ما و جهان 
اس��لام همچنان داغ باقي بماند، اظهارداشت: هم 

اكنون ش��اهد دو طرح خائنانه غربي و يك طرح 
فريب مشترك هستيم و طرح آنها اين است كه از 
طريق يهودي سازي قدس و تحويل بيت المقدس 
به اس��رائيل به دنبال فتح قله اصلي جهان اسلام 
هس��تند تا به مقاومت در جهان اسلام عليه غرب 
پايان دهند. زارعي با بيان اينكه خواب ش��يطاني 
انتقال س��فارت امريكا از تل آويو به بيت المقدس 
تعبير نمي شود، گفت: ترامپ خواب انهدام جهان 

اسلام را در سر دارد. 
وي با انتقاد از طرح اروپايي ها براي احقاق ظاهري 

حق فلس��طينيان گفت: اروپايي ها مي گويند كه 
قدس بايد تحت اداره بين المللي قرار گيرد و به هيچ 
عنوان خواهان الحاق قدس ش��رقي به فلسطين 
نيستند. اين كارشناس مسائل بين المللي تصريح 
كرد: از سال ۲۰۰۱ طرح هاي امريكايي ها درمنطقه 
ما به صورت پي درپي با شكست مواجه شده است، 
اما امروز در جهان اسلام براي اينكه وانمود شود كه 
ابتكار عمل در دست امريكا است و اتفاق بزرگي به 
نفع امريكا رخ خواهد داد، حرف هاي درشت مي زنند 

كه بعداً مي بينيم در بطن آن تهي است. 

    انتفاضه طرح هاي سازش را به تاريخ سپرد
وي ب��ا بي��ان اينكه ب��ا انتفاض��ه مي توان پاس��خ 
صهيونيس��ت ها و امريكايي ها را داد، يادآورش��د: 
انتفاضه يك حركت مردمي مستدام براي احقاق 
حقي است كه انكار شده اس��ت و در جهان اسلام 
ما حق فراموش ش��ده اي مهم تر از موضوع قدس 
شريف نداريم. اين استاد حوزه بين الملل تصريح 
كرد: حجم توطئه  بزرگي كه دش��منان اس��لام نه 
فقط براي فلس��طين بلكه براي جهان اس��لام، به 
خصوص منطقه مقاومت طراحي كرده اند، نيازمند 
انتفاضه اي در گستره  جهان اسلام است و جمهوري 
اسلامي نيز بايد به عنوان آغاز كننده اين انتفاضه 
باشد و مس��ئله فلس��طين را گرم نگه دارد، چون 
اگر انتفاضه نب��ود طرح هاي س��ازش عربي كه از 
سال۱۳57 رقم خورد، مسئله اي به نام فلسطين به 
تاريخ سپرده مي شد. وي گفت: بعد از انتفاضه اول 
فلسطين سازمان هاي جديد فلسطيني به وجود 
آمد و كارنامه سازش را از دست سازشكاران خارج 
كرد و انتفاضه دوم نيز مسئله سلاح را وارد پرونده 
فلسطين كرد و در در آن يك هزار و 7۰ اسرائيلي 
كشته شدند و در انتفاضه سوم كه ۱۳9۴ آغاز شد 
و هنوز ادامه دارد و به انتفاضه چاقو معروف ش��د، 
مردم فلسطين به صورت فردي و جمعي با استفاده 
از امكانات مختلف، اسرائيلي ها را تهديد كردند كه 
هنوز ادامه دارد. زارعي نتيجه انتفاضه ها را يادآوري 
موضوع فلسطين دانست و گفت: انتفاضه ها مسئله 
فلسطين را مس��ئله اول جهان اسلام نگه داشت و 
نگذاشت اين موضوع به حاشيه رود. وي با بيان اينكه 
مسئله فلسطين ذهن تمامي جوامع غربي و شرقي 
را مش��غول كرده است، اظهار داش��ت: آنچه امروز 
نويدبخش است، اين اس��ت كه در درون فلسطين 
شاهد وحدت گروه هاي فلسطيني رقيب و مخالف 
هم هستيم و همه مي دانند كه بايد انتفاضه ادامه 
داشته باشد، مسئله دوم ترس اسرائيلي ها از كشتن 
فلسطيني هاست، چون عنصر شهادت در پرونده و 

سرنوشت فلسطين نقش مهمي ايفا مي كند. 
اين استاد روابط بين الملل دانشگاه اضافه كرد: امروز 
منطقه ما و فلسطين يك منطقه بي دفاع نيست و 
سرنوشت فلسطين در دستان دولت هاي سازشكار 
نيست، بلكه نيروهاي مقاومت در كنار سرزمين هاي 
اشغالي قرار دارند و مي دانند كه اين جبهه مقاومت به 
تازگي از يك موضوع مبارزه تروريستي با سربلندي 
خارج شده اند، براي درگيري با رژيم صهيونيستي 
بسيار مشتاق تر از داعش هستند. وي افزود: آنچه كه 
امروز به جسارت ترامپ ياد مي شود، فريادهاي يك 
انسان موفق قوي براي تحقق برنامه هاي خود نيست، 
ولي البته ما نبايد از مكر و كيد دشمن غافل شويم، 
اما بزرگنمايي دشمن را نيز قابل قبول نداريم و نبايد 
فراموش كنيم كه جبه��ه مقاومت توانايي غلبه بر 
طرح هاي امريكايي و اسرائيلي را دارد. زارعي گفت: 
آنچه بين ما و جبهه امريكايي در جريان خواهد بود، 
بسيار آسان تر از مقابله با تروريست ها خواهد بود و 
گرچه جهان اسلام تني زخمي از توطئه ها دارد ولي 

مي تواند بر مشكلات خود غلبه كند. 

عباس عراقچي: 
سامانه دفاعي ايران

 موضوع هيچ مذاكره اي نيست
موض�وع تس�ليحات دفاع�ي، برنامه ه�اي موش�كي و دفاع�ي 
ما ب�ه هي�چ وج�ه موض�وع هي�چ گون�ه مذاك�ره و بحثي نيس�ت 
و اي�ن را خيل�ي صري�ح ب�ه طرف ه�اي فرانس�وي ه�م گفتي�م. 
عباس عراقچي، معاون حقوقي و بين الملل وزير امور خارجه كش��ورمان 
در دومين و آخري��ن روز حضور در پاريس براي برگ��زاري چهارمين دور 
گفت و گوهاي سياسي ايران و فرانسه در مصاحبه با خبرگزاري صدا و سيما 
در پاريس گفت: امنيت ملي مهم ترين موضوع براي ماس��ت و هيچ جاي 
مذاكره و بحثي دراين باره وجود ندارد. وي افزود: نگراني ها درباره مسائل 
منطقه طبيعي است و ما در اين باره مواضع كشورمان را تشريح مي كنيم 
اما موضوع تسليحات دفاعي، برنامه هاي موشكي و دفاعي ما به هيچ وجه 
موضوع هيچ گونه مذاكره و بحثي نيست و اين را خيلي صريح به طرف هاي 
فرانسوي هم گفتيم. سيد عباس عراقچي با بيان اينكه مواضع ايران و فرانسه 
در موضوع برجام خيلي به هم نزديك است، افزود: در اين دور از گفت و گوها 
همچنين درباره مسائل بين المللي به ويژه بحث برجام و سياست هايي كه 
دولت امريكا دارد، رايزني هاي خوبي انجام گرفت و همفكري هاي خوبي 
شد. عراقچي همچنين درباره حضورش در مؤسسه فرانسوي روابط بين 
الملل گفت: در اين مؤسسه مطالعاتي، محور بحث برجام، نحوه رفتار امريكا 
در برجام، نحوه اجرايي شدن برجام و اهداف اين توافق بود كه بحث خوب و 
مفصلي صورت گرفت. معاون حقوقي و بين الملل وزارت خارجه خاطرنشان 
كرد: ما همچنين درباره نوع ماهيت توافق برجام بحث هاي خوبي داشتيم 
و س��ؤالات زيادي درباره اين توافق و مس��ائل منطقه اي پرسيده شد و ما 
هم سياس��ت هاي ايران در منطقه را تشريح كرديم كه در مجموع جلسه 

مفيدي بود. 

رئيس دادگستري تهران عنوان كرد
رد ادعاي تبادل نازنين زاغري

رئيس كل دادگستري استان تهران ضمن ارائه توضيحاتي در خصوص 
پرونده جديد نازنين زاغري )جاسوس انگليسي( گفت كه ادعاهاي 
مطرح شده در خصوص تبادل اين متهم مورد تأييد مراجع قضايي نيست. 
غلامحسين اسماعيلي در گفت وگو با تسنيم درباره پرونده نازنين زاغري 
اظهار كرد: اين فرد غيراز محكوميتي كه هم اكنون در حال گذراندن آن 
است، يك پرونده اتهامي ديگر هم دارد كه به دادگاه ارسال شده و در فرايند 
دادرسي دادگاه است. رئيس كل دادگستري استان تهران اضافه كرد: هيچ 
كدام از ادعاهايي كه رس��انه هاي غربي تاكنون درباره اين پرونده مطرح 
كرده اند، مورد تأييد مراجع قضايي نيس��ت. چنانچه در اين ارتباط برابر 
ضوابط و مقررات تصميمي گرفته شود، از ناحيه مراجع قضايي جمهوري 
اسلامي ايران يا مراجع ديپلماسي، اعلام مي شود. اسماعيلي توضيح داد: 
در پرونده جديد نازنين زاغري حكمي صادر نش��ده است و نمي توان هم 
پيش بيني كرد كه محكوم مي شود يا تبرئه يا اينكه در صورت محكوميت 
به چه مجازاتي محكوم خواهد ش��د زيرا تعيين مي��زان مجازات به عهده 
قاضي رسيدگي كننده است. رئيس كل دادگستري استان تهران افزود: 
اين پرونده هم اكنون در مرحله بدوي ق��رار دارد و در صورت صدور رأي، 
مرحله تجديدنظر پيشِ رو خواهد بود. نازنين زاغري تبعه ايراني �� انگليسي 
است كه ۱5 فروردين سال ۱۳95 توسط نيروهاي سازمان اطلاعات سپاه 
كرمان در فرودگاه امام خميني)ره( دس��تگير و به كرمان منتقل ش��د. 
سپاه ثارالله كرمان ۲6 خرداد سال 95 طي اطلاعيه اي از اين دستگيري 
به عنوان دستگيري يكي از سرش��بكه هاي اصلي وابسته به بيگانگان كه 
مأموريت هاي مختلفي در راستاي تحقق اهداف شوم دشمنان نظام انجام 
داده بود، ياد كرد و در اين باره توضيح داد: »وي با عضويت در ش��ركت ها 
و مؤسس��ات بيگانه در طراحي و اجراي پروژه هاي رسانه اي و سايبري با 
موضوع براندازي نرم نظام مقدس جمهوري اسلامي مشاركت داشته است. 
نامبرده يكي از سرشبكه هاي اصلي مؤسسات معاند بوده كه تحت هدايت 
و حمايت سرويس هاي رسانه اي و جاسوسي دولت هاي بيگانه فعاليت هاي 
مجرمانه خود را طي ساليان گذشته انجام داده است«. پرونده زاغري براي 
ادامه رسيدگي ها به دادستاني تهران انتقال يافت و پس از انجام تحقيقات 
و بررسي هاي لازم، با صدور كيفرخواس��ت به دادگاه انقلاب صادر شد و 
شعبه ۱5 دادگاه انقلاب، زاغري را به پنج سال حبس محكوم كرد كه اين 

محكوميت در دادگاه تجديدنظر تأييد شد. 
۲5 مهر ماه امس��ال نيز عباس جعفري دولت آبادي درباره پرونده نازنين 
زاغري گفت: شوهر وي تبعه انگلستان و خود وي نيز داراي تابعيت مضاعف 
از انگلستان بوده و در سيستم آن كشور فعاليت مي كرده است. وي مسئول 
آموزش خبرنگاري آنلاين بي بي سي فارسي بوده كه با هدف جذب و آموزش 

افرادي براي فعاليت تبليغي عليه ايران اقدام كرده است. 
جعفري دولت آبادي ارسال نامه از سوي ديويد كامرون،  نخست وزير سابق 
انگليس براي نازنين زاغري را مؤيد ارتباط وي با دولت انگلستان و اهميت 

اين متهم براي آن كشور دانست. 

 در نشست بازخواني انديشه هاي امام خامنه اي
ابوترابي: بايد مقابل »صلح ابزاري« ايستاد

اب�زاري  صل�ح  اگ�ر  گف�ت:  ابوترابي ف�رد  حجت الاس�ام 
ب�راي س�تم ب�ر انس�ان ش�د، باي�د در براب�ر آن ايس�تاد. 
به گزارش تسنيم، حجت الاسلام محمدحسن ابوترابي فرد، عضو شوراي 
مركزي جامعه روحانيت مبارز روز پنج ش��نبه در نشس��ت هم انديشي 
بازخواني انديش��ه هاي امام خامنه اي با موضوع صل��ح و عدالت در مركز 
همايش هاي بين المللي صدا و سيما، با بيان اينكه از واژه هايي كه در بيان 
بشر واژه زيبايي بوده، صلح است، گفت: در جهان امروز هم بسيار از اين 
واژه ياد مي شود و كم نيستند كساني از صاحبان قدرت و انديشه كه خود 
را منادي صلح مي دانند اما بين صلح و عدالت تفاوت معناداري وجود دارد 
و عدالت معنا و مفهوم زيبايي است كه اين زيبايي مطلق است نه نسبي.  
وي افزود: در هر شرايطي انسان بايد در انديشه بسط عدالت قدم بردارد و 
هدف انبياي الهي هم تربيت انسان هاي عادل است اما صلح يك امر نسبي 
است و در بعضي از شرايط صلح زيبا نيست بلكه در حقيقت يك وسيله براي 

سعادت و سلامت جامعه و فكر و روح و جان انسان است. 
ابوترابي فرد عنوان كرد: اگر صلح ابزاري براي ستم بر انسان شد بايد در برابر 
آن ايستاد. مقام معظم رهبري هم از همين منظر معتقد است كه در ادبيات 
صاحبان قدرت و رسانه هاي پرقدرتي كه در اختيار آنهاست، از صلح به عنوان 
وسيله اي براي ستم بر مردم استفاده مي شود. عضو شوراي مركزي جامعه 
روحانيت مبارز اظهار داشت: آنچه امروز بر ملت مظلوم يمن مي رود با چه 
بياني قابل توجيه است؟ محاصره كامل يك ملت براي اراده آنان در جهت 
استقلال چگونه قابل توضيح است؟ همانطور كه از حقوق بشر براي مقاصد 
ضدبشري استفاده مي كنند، امروز هم از صلح براي گسترش جنگ استفاده 
مي كنند. وي ادامه داد: انسان هوشمند در برابر صلح تحميلي مي ايستد كه 
نمونه آن را در جنگ شش روزه رژيم صهيونيستي با اعراب شاهد بوديم كه 
پس از نزديك شدن شكست رژيم صهيونيستي، فرياد صاحبان قدرت براي 
صلح بلند شد در حالي كه پيش از آن بر طبل جنگ مي كوبيدند و امروز هم 
مردم فلسطين نبايد تسليم اين چنين صلحي شوند. ابوترابي فرد تصريح 
كرد: چنين صلحي يعني شكست قطعي و يكي از راه هاي دشمن براي به 
خواب بردن انسان ها دم زدن از صلح است، تا با خيال آسوده و در فرصت 
مناسب بر كس��اني كه با آنان ادعاي صلح كردن را دارد، حمله كند. نايب 
رئيس اسبق مجلس شوراي اسلامي گفت: ما در سخت ترين شرايط در 
برابر زياده خواهي ها ايستاديم و با همه جايگاه فاخري كه صلح در آموزه هاي 
وحياني دارد، معنايش اين نيس��ت كه از اين ابزار براي فريب ما و جنگ 

افروزي و ستم دشمنان بر بشر استفاده شود. 

سيد عبدالله متوليان

    خبر یک     

مورخ و پژوهشگر تاريخ اسام: 

طرح مسئله »شنود« فرافكني از شكست برجام است
مورخ و پژوهشگر تاريخ اسام از فتنه هاي پيش 
روي نظام جمهوري اسامي ايران ابراز نگراني 
كرد و گفت: مس�ائل حاش�يه اي در موضوعات 
مختلف، زمينه ساز فتنه هاي بزرگي خواهد شد. 
محمدحسين رجبي دوانی در گفت وگو با فارس با 
اشاره به عوامل به وجود آمدن فتنه بر مسير نظام 
مقدس جمهوري اس��لامي ايران گفت: هر زماني 
كه حكومت حق تشكيل  شده است شما نمي توانيد 
شاهد پيدايش جريان نفاق، دشمني و فتنه انگيزي 
نباش��يد، از زمان پيامبر اكرم)ص( هم تا به امروز 
همين روند ادامه دارد و انقلاب اسلامي هم به  اين  

علت كه حاكميت حقي بود، پ��ي  در پي منافقين 
و فتنه گران پديد آمدند كه با گذر زمان شكل اين 
فتنه ها تغيير پيدا مي كرد. وي اضافه كرد: در فتنه 
88 هم ديديم كساني كه زماني از دست اندركاران 
انقلاب اسلامی بودند، خودش��ان تبديل شدند به 
فتنه گر و آن ماجراها را به وجود آوردند.  اين مورخ 
و پژوهشگر تاريخ اس��لام افزود: از آنجايي  كه نظام 
جمهوري اسلامي روي اصول بنا شده است اگر با 
فتنه اي مواجه نش��ويم، جاي تأمل دارد، يعني اگر 
فتنه اي پديد نيايد بايد شگفت زده شويم. اين استاد 
تاريخ اسلام يادآور ش��د: زماني كه امام زمان )عج( 

هم ظهور مي كنند فتنه هايي وجود خواهد داشت 
كه بايد در برابر اين فتنه ها ايستادگي كنيم. رجبي 
دوانی از فتنه هاي پيش روي نظام جمهوري اسلامي 
ابراز نگراني كرد و يادآور شد: طرح مسئله شنود از 
سوي رئيس جمهور به اين دليل است كه ايشان در 
مسئله برجام با شكست مواجه شده اند و مي خواهند 
توجه مردم را روي مسائل حاشيه اي متمركز كنند 
كه اينها مي تواند زمينه ساز فتنه هاي بزرگي براي 
انقلاب اسلامي باش��د. وي در اين زمينه ادامه داد: 
وقتي  كه بررسي مي كنيم مي بينيم كه جريان نفاق 
و فتنه به خاطر از دست دادن و نرسيدن به قدرت 

و يا عدم برآورده شدن انتظاراتی كه فرد در عرصه 
سياسي و اجتماعي داشته اس��ت به وجود مي آيد 
كه مي توانيم اين را به  راحتي تشخيص دهيم. اين 
مورخ و پژوهشگر تاريخ اس��لام در پايان با اشاره به 
علت اصلي شكل گيري فتنه 88 افزود: در سال 88 
هم اين گونه بود، زماني كه هنوز انتخابات تمام نشده 
بود، فرد موردنظر ميزگردي گذاشت، اعلام پيروزي 
كرد و پيروزي خود در انتخابات را جشن گرفت، اين 
عمل بيانگر اين بود كه من به هر قيمتي شده است به 
قدرت دست خواهم يافت و چون به آن نرسيد، فتنه 

را به آن صورت برپا كرد. 

 نماي نزدیک

   اختافات را نبايد به سطح جامعه كشاند
خطيب نماز جمعه تهران با بيان اينكه نبايد مشكلات داخل نظام را در جامعه مطرح كرد، گفت: 
وظيفه ما حفظ امنيت كشور، نظام و اهميت دادن به قواي نظام است. آيت الله محمد امامي كاشاني 
افزود: با اين همه فداكاري براي نظام جمهوري اسلامي، نبايد آن را تضعيف كرد، به خصوص افرادي 
كه داراي مسئوليت هاي سنگين و در رأس هستند. وي با بيان اينكه البته قواي سه گانه وظيفه 
ذاتي خود را انجام مي دهند، به خصوص قوه قضائيه كه كار مشكلي بر دوش دارد، ادامه داد: اگر 
كسي حرفي دارد بايد آن را در جلسات خصوصي بيان كند، نه اينكه آن را در سطح جامعه مطرح 
كند؛ حرفي كه خلاف واقع مطرح شود، چيزي جز دلسردي در جامعه ندارد. امام جمعه موقت 
تهران گفت: نبايد مشكلات را به سطح جامعه كشاند، بلكه بايد چند نفر را به عنوان ريش سفيد 

مشخص كرد تا بتوانند حرف هاي شما را با طرف مقابل بررسي و حل كنند.
 امامي كاشاني با بيان اينكه نمي گوييم در جامعه انتقاد نكنيم، ادامه داد: نبايد حرف ها را به جامعه 
كشاند و بذر نااميدي پراكند، البته با بودن رهبري دانا و فرزانه مشكلي پيش نمي آيد. خطيب نماز 
جمعه اين هفته تهران، با بيان اين مطلب كه امروز استكبار جهاني خودش را عليه نظام اسلامي 
بسيج كرده است، اظهارداشت: اين بسيج عليه سرزمين ايران نيست بلكه عليه جمهوري اسلامي 

و برضد اعتقادات ديني مردم ايران است، زيرا تحمل عقيده مردم براي آنها سنگين است. 

 امين جمالي |  ايرنا


